
 
 

 

 

Skolebestyrelsesmøde, tirsdag den 9.januar kl. 17.00 – 19.30  

 

Mødested: Ørstedvej – Personalerummet 

 

Indkaldte: Christian, Klaus, Henriette, Christina, Jesper, Mette, Lykke, Irma, Egon 

Annemette, Trine, Lykke E N, Elisabeth. Agnes (elevrådsrepræsentant), Sebastian 

(Elevrådsrepræsentant) 

 

Afbud: Agnes og Sebastian 

 

Dagsorden:  

 

 Overskift 

 

Indhold/form 

 

Tid 

1. 

 

Godkendelse af 

dagsorden 

 

Dagsorden blev godkendt. Punkt 9 udgår. 

 

 

 

17.00–17.05 

2. Nyt fra elevrådet Agnes og Sebastian beretter om nyt fra 

elevrådet fra den korte periode siden sidste SB 

møde. 

Der har ikke været afholdt elevrådsmøde siden 

sidste bestyrelsesmøde.  

Det er aftalt, at gallafesten udskydes til 7. 

marts. Christina vil stadig gerne deltage i 

planlægningen. 

 

17.05-17.10 

3 

 

 

 

 

Input årshjul 

 

 

 

Hvilke emner/tilsyn ønsker SB at sætte fokus 

på næste halvår (Se bilag 1) 

Bestyrelsen drøftede, hvordan et årshjul skal 

se ud.  

Der er et ønske om, at principperne 

gennemgås løbende, fx et princip på hvert 

møde. Omdrejningspunktet skal være, om 

princippet virker i hverdagen, eller om noget 

skal ændres/justeres.  

Ønsker om punkter: 

Der er valg til skolebestyrelsen i dette år, og 

det er et ønske, at 

bestyrelsesrepræsentanterne får mulighed for, 

over for skolens øvrige forældre, at sætte 

fokus på bestyrelsens arbejde inden valget. På 

mødet talte vi om, at dette bl.a. kunne gøres 

på Markedsdagen, som er planlagt til 30. maj. 

Her kunne bestyrelsen præsenteres, eller der 

kunne være en event, hvor ”flotteste bod” 

eller lignende kunne kåres, således at man 

trak mange forældre til arrangementet. 

Ligeledes aftalte bestyrelsen, at alle skriver 

nogle linjer om hvorfor de sidder i bestyrelsen, 

mærkesager eller lignende, og disse sendes til 

Betina (sekretær), som vil lægge teksten på 

hjemmesiden. Ligeledes skal bestyrelsen 

medsende et billede til hjemmesiden.  

Betinas mail er: betinars@roskilde.dk  

Deadline er før vinterferien. 

17.10-17.30 

mailto:betinars@roskilde.dk


 
 

Egon har et ønske om, at hans 

foreningsarbejde kan arbejde tættere sammen 

med skolen, fx arrangementer som ”bøf og 

badminton” (efter skoletid) eller i forbindelse 

med plantning af løg, som kan forskønne 

skolens udeareal.  

 

Årshjulet skal indeholde alle de faste punkter 

som SB skal ind over – disse står allerede på 

det medsendte bilag, fx budget, SFO (3-4 

gange årligt), fokusområder kommende 

skoleår samt gennemgang af 

timefordelingsplanen.  

 

4. SB og tilsynspligten Drøftelser i forhold til, hvordan SB ønsker at 

føre tilsyn med skolens virksomhed. 

Se eventuelt: https://www.skole-

foraeldre.dk/artikel/tilsyn-med-skolen 

 

I forlængelse af punkt 3 tales om vigtigheden 

af, at skolens principper gennemgås løbende, 

så SB kan følge op på om principperne 

”efterleves” i skolens hverdag, eller om noget 

skal justeres.  

 

På hjemmesiden ”uddannelsesstatistik” samles 

skolernes data, og her kan bestyrelsen 

sammen med ledelsen se på data fra 

skoleåret. Dette skal også være et punkt på 

årshjulet.  

 

17.30-17.50 

5. Konkret forslag til, 

hvordan Viby Skole vil 

bruge 

budgetudvidelsen til 

skolens almendel 2024 

 

 

 

 

Formål: Understøtte indsatser, der styrker 

almenområdets muligheder for at forebygge at 

børn og unge får et behov for et specialtilbud. 

 

Kriterier: 

 

 Forebyggende indsatser v. fx at styrke 

skolernes inklusionsvejledere/teams 

 Udvikling af lokale mellemformer, CO-

teaching eller tilsvarende forløb 

 Indsatser, der nedbringer bekymrende 

fravær 

 Kompetenceudvikling, der understøtter 

udvikling af stærke almene 

fællesskaber. 

 

Se bilag 2 

 

Bestyrelsen bakker op om skolens beskrivelse 

af brugen af de tilførte midler.  

Annemette orienterede om den videre proces 

for stillingsopslag, endelig godkendelse fra 

forvaltningen samt to-voksenmidlerne for 

indeværende kalenderår samt 2025. 

 

17.50-18.10 

6. Spisning  18.10-18.30 

7. Kantinen Kantinelederne inviteres med til SB mødet den 

13.februar. De ønsker at vide, hvilke 

18.30-18.40 

https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/tilsyn-med-skolen
https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/tilsyn-med-skolen


 
spørgsmål/drøftelser SB ønsker at sætte på 

dagsordenen, når de kommer, 

 

Bestyrelsen har udformet spørgsmål, som 

Annemette bringer videre til kantinelederne. 

Bestyrelsen ser frem til samarbejdet med 

kantinelederne, og ønsker at arbejdet munder 

ud i et princip for skolens kantiner.  

 

8. Opfølgning på 

drøftelserne fra 

12.decemb omkring 

Skolefoto i fremtiden 

SBU har besluttet at foreslå skolebestyrelserne 
at drøfte tilrettelæggelse og organisering af 
skolefoto på den enkelte skole. 
  
Beslutningen sendes hermed til 
skolebestyrelserne, så I lokalt kan tage stilling til 
tilrettelæggelsen og organiseringen af skolefoto 
i fremtiden. 
 

https://dagsordener.roskilde.dk/vis?Referat-
Skole--og-Boerneudvalget-d.07-11-2023-
kl.17.15&id=00a6715b-e0c1-49d3-a9da-
0717db7d5c76&fritekst=Skolefoto 
   

Der er enighed om i SB, at det er en høj pris 

der betales for billeder.  

Der er også enighed om, at klassebilledet er 

en vigtig del af at kunne dokumentere 

fællesskabet på skolen, og at mange har 

glæde af disse klassebilleder mange år ud i 

fremtiden. Der er enighed om, at disse ikke 

skal undværes.  

Klaus og Henriette undersøger priser hos 

andre fotografer, og vender tilbage på næste 

møde. 

Ledelsen undersøger hos nuværende firma, 

om det er muligt at få klassebilleder i 

skoletiden, men enkeltfoto en lørdag, hvor 

forældrene selv kommer over med børnene – 

der vil således både kunne laves enkeltfoto og 

søskendefoto. Bliver prisen dyrere ved denne 

løsning? 

       

18.40-18.55 

9. Princip Udkast til princip for digital myndiggørelse 

(Bilag udleveres først ved mødet, da 

arbejdsgruppen har møde lige inden SB mødet 

den 9.januar 

 

Punktet udgår 

18.55-19.10 

10. Nyt fra 

 Formand 

 Skole 

 SFO 

 Skolebestyrelseskursus 13.januar v. 

Christian 

Forgår i personalerummet på skolen fra 

kl. 9.00-14.30 med temaet ”Den 

professionelle skolebestyrelse”. 

 Opfølgning fra dialogmøde 

16.november v. Klaus, herunder 

Tænketanken for Fremtidens 

Forældresamarbejde 

19.10-19.20 
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https://dagsordener.roskilde.dk/vis?Referat-Skole--og-Boerneudvalget-d.07-11-2023-kl.17.15&id=00a6715b-e0c1-49d3-a9da-0717db7d5c76&fritekst=Skolefoto


 
Klaus fortæller fra mødet, at der var 

fokus på to punkter på dialogmødet, 

nemlig den gode brug af digitale 

platforme i undervisningen og 

mødeformer. Sidstnævnte har en stor 

sammenhæng med lokalsamfundet, 

hvor der lægges op til brugen af lokaler 

og områder andre steder i byen, fx 

Cosmos, for at bryde den vanlige 

undervisningen i klasserummet.  

På et bestyrelsesmøde i foråret skal SB 

tættere på Tænketankens tema om 

Fremtidens forældresamarbejde. 

Klaus udtrykker ønske om møder med 

forældre, hvor der drøftes et tema eller 

der er en foredragsholder med et 

specifikt emne.  

 Årshjul B og Ø v. Annemette 

Ledelsen følger op på denne, og sender 

et ”skoleårshjul” til bestyrelsen fra de 

to afdelinger.  

 

11. Evt. Christian medbringer fastelavnsboller til 

kommende bestyrelsesmøde.  

19.20-19.30 

 

 

 

 


